



التاريخ: 16 أغسطس 2021م

كتاب رقم: BLDN-BS-HA-21-061

إلى: السيد ناصر عبد الله العبد الغني

مدير إدارة عمليات السوق

بورصة قطر

## إفصاح

# «بلدنا» تنقل قصة نجاحها إلى ماليزيا توقيع مذكرة تعاون لإنتاج الحليب والألبان الطازجة في ماليزيا

تم توقيع مذكرة تعاون مشترك بين بلدنا ش.م.ع.ق، وشركة FELCRA Berhad (FELCRA) الحكومية وشركة (اف جي في 'FGV') والتي تعد أكبر مجموعة قابضة للمنتجات الزراعية في ماليزيا. حيث تم الاتفاق على تأسيس مزرعة لإنتاج 100 مليون لتر من الحليب الطازج والألبان خلال السنة الأولى من التشغيل ووفقاً لدراسة الجدوى الاقتصادية للمشروع التي سيتم تقديمها في أعقاب مذكرة التعاون.

تعتبر هذه الشراكة خطوة هامة في تعزيز خطط التوسع لشركة بلدنا خارج الدولة، وتكرار تجربتها الناجحة في تحقيق الاكتفاء الذاتي في مجال إنتاج الحليب والألبان ومشتقاتها.

ومن خلال هذه الاتفاقية، سيتم الاستثمار في مزرعة متكاملة وإنشاء قطيع مكون من 10,000 بقرة حلوب في بلدة تشوبينج في بيرليس، المتاخمة لتايلاند والتي تعتبر أصغر ولاية في ماليزيا. كما يهدف الطرفان إلى تقليل اعتماد ماليزيا على استيراد الحليب وتعزيز الاكتفاء الذاتي من الحليب الطازج. ويتضمن هذا المشروع استخدام الأراضي الزراعية الماليزية لإنتاج معظم العلف الحيواني للمزرعة. كما سيتم إنشاء مركز دعم للمزارعين المحليين ولغايات تطوير مزارع تسمين الماشية الصغيرة ومزارع الأعلاف الحيوانية بحلول عام 2024.

  
حسان مراد آغا  
أمين سر مجلس الإدارة



## Baladna Q.P.S.C.

North Road, Exit 44, Umm Al-Hawaya Area, Al Khor & Al-Thakhira  
T: (+974) 4035 8888 | P.O. Box: 3382, Doha, Qatar  
C.R: 140310 | Capital: 1,901,000,000 QAR Fully Paid  
info@baladna.com

## بلدنا ش.م.ع.ق.

طريق الشمال، مخرج ٤٤، أم الحوايا، الخور والذخيرة  
ت: ٤٠٣٥ ٨٨٨٨ + (٩٧٤) | ص.ب: ٣٣٨٢، الحوحة، قطر  
سجل تجاري: ١٤٠٣١٠ | رأس المال: ١,٩٠١,٠٠٠,٠٠٠ ر.ق. مدفوع بالكامل  
info@baladna.com



Date: August 16, 2021  
Ref. BLDN-BS-HA-21-061  
To: Mr. Nasser A. Al- Abdulghani  
Director Market Operations

## Disclosure

### **Baladna to export business model to Malaysia**

#### **Baladna Q.P.S.C. signs a Memorandum of Collaboration ('MoC') to produce fresh dairy products in Malaysia.**

Baladna Q.P.S.C. ("Baladna" or the "Company"), Qatar's largest dairy and beverage producer, has signed a Memorandum of Collaboration ('MoC') to produce fresh dairy products in Malaysia.

The MoC agreed with Malaysia's state-owned FELCRA Berhad ('FELCRA') and agriculture giant FGV Holdings ('FGV') aims to produce 100 million litres of fresh milk within the first full year of operation, pending the satisfactory completion of a feasibility study. The MoC is a key step forward in Baladna's international expansion plans, which include replicating the company's achievement in shifting Qatar from milk import dependency to self-sufficiency during the regional diplomatic crisis.

Baladna will jointly invest in an integrated dairy farm in the town of Chuping in Perlis, which borders Thailand and is Malaysia's smallest state. The initial focus is to establish a dairy herd of 10,000 high yielding milking cows. The parties aim to reduce Malaysia's reliance on milk and dairy imports and support local communities. Other potential areas include utilising Malaysian agricultural land to produce most of the required animal feed for dairy farming, as well as using the joint venture farm as a hub that supports small rural farms in developing small cattle fattening farms and animal feed farms by 2024.

-End-

Hassan Morad Agha  
Board Secretary



## **Baladna Q.P.S.C.**

North Road, Exit 44, Umm Al-Hawaya Area, Al Khor & Al-Thakhira  
T: (+974) 4035 8888 | P.O. Box: 3382, Doha, Qatar  
C.R: 140310 | Capital: 1,901,000,000 QAR Fully Paid  
info@baladna.com

## **بلدنا ش.م.ق.**

طريق الشمال، مخرج ٤٤، أم الحوايا، الخور والذخيرة  
ت: ٤٠٣٥ ٨٨٨٨ (+٩٧٤) | ص.ب: ٣٣٨٢، الدوحة، قطر  
سجل تجاري: ١٤٠٣١٠ | رأس المال: ١,٩٠١,٠٠٠,٠٠٠ ر.ق. مدفوع بالكامل  
info@baladna.com